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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Rådets möte genomfördes i lokal inom Farsta strands 

gruppbostäder i direkt anslutning efter genomfört studiebesök, 

där bland annat ansvarig verksamhetschef presenterade 

verksamheten för rådets ledamöter. 

 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 2 Val av justerare och tid för justering 

Ordföranden Kerstin Järneberg och ledamoten Beatrice Kolijn 

utsågs att justera protokollet fredag den 5 juni. 

 

§ 3 Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 11 maj anmäldes och lades till 

handlingarna. 

 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 11 juni 

2015 

Ärende nr 2: Utöka nyttjandet av 49:ans lokaler i Fagersjö 

Rådet uttrycker att det är bra att fler lokaler blir tillgängliga och 

har i övrigt inget att erinra. 

 

Ärende nr 5: Fagersjöskogen – ett naturreservat 

Rådet ställer sig positiva till förslaget. 

 

Ärende nr 6: Ny förskola vid Värmlandsvägen-Pepparvägen i 

Farsta 

Rådet påtalade att ärendet, tjänsteutlåtandet ej har skickats ut. 

Per-Ove Mattsson fördrog ärendet vid sittande bord och rådet 

fick möjlighet att ställa frågor. Rådet uttrycker viss skepsis vad 

gäller storleken på angiven lekyta för utevistelse, som de 

bedömer är för liten för att förskolebarnen/verksamheten ska 

kunna garanteras erforderligt utrymme för utomhusaktiviteter. 

  

Ärende nr 7: Mötesplats för demokrati och inflytande samt 

kontaktyta för samhällsservice 

Rådet hade inget att erinra. 
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Ärende nr 9: Upphandling av nattpatrull inom den kommunala 

hemtjänsten 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 18: Stadsdelsnämndens protokoll den 21 maj 2015 

Rådet hade inget att erinra. 

 

§ 5 Information från förvaltningen 

Förvaltningschef 

Stadsdelsdirektör, Steinunn À Håkansson är fortsatt sjukskriven 

och det är ovisst när hon kan vara åter i tjänst. Per-Ove håller 

ställningarna tillsvidare och är tillförordnad direktör. 

 

Edö vård- och omsorgsboende och servicehus 

Förvaltningen avvaktar kommunstyrelsens ekonomiutskotts 

ställningstagande gällande stadsdelsnämndens beslut om att 

rekommendera kommunstyrelsen att godkänna en avveckling av 

Edö vård- och omsorgsboende och därutöver godkänna en 

ombyggnad av Edö vård- och omsorgsboende och servicehus till 

ett renodlat servicehus med 160 lägenheter. Förvaltningens 

förslag till beslut – redovisas i tjänsteutlåtandet som låg till grund 

för nämndens beslut den 23 april – gick ut på en avveckling av 

Edö servicehus och en ombyggnad av Edö vård- och 

omsorgsboende som innebär en utökning från 88 till 108 platser. 

 

Om ekonomiutskottet inte godkänner nämndens 

rekommenderade åtgärder förmodar förvaltningen att ärendet 

kommer att återremitteras till nämnden. 

 

Förvaltningens verksamheter generellt 

Förvaltningens olika verksamheter inom stadsdelsområdet löper 

på i stort enligt planering och det förväntas bli något lugnare 

tempo – inom vissa verksamhetsområden – inför sommaren.  

 

Feriearbete för barn och ungdomar sommaren 2015 

Av de dryga 1000 barn och ungdomar som har sökt sommar-

/feriearbete genom stadsdelnämndens försorg kommer cirka 600 

barn och ungdomar boende inom stadsdelsområdet att få 
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möjlighet till sommar-/feriearbete genom stadsdelnämndens 

försorg. Rådet påtalade att inom andra stadsdelsförvaltningar är 

det fler barn och ungdomar som erbjuds arbete under sommaren. 

Per-Ove svarade att i dessa fall handlar det om förvaltningar som 

är större, har fler invånare inom stadsdelsområdet i jämförelse 

med Farsta. Det ska noteras att årets anslag för feriearbete inom 

staden är förhållandevis generös och den stora utmaningen ligger 

i att hitta arbetsplatser vill säga hitta arbetsuppgifter som kan 

bedömas vara meningsfulla och där det finns tillgång till 

erforderlig arbetsledning/handledning. Utmaningen är generell 

för hela staden och inom Hässelby-Vällingby stadsdels-

förvaltning saknas det exempelvis cirka 200 feriearbetsplatser 

och på motsvarande sätt har Kista-Rinkeby svårt att hitta 

tillräckligt många verksamheter som kan ta emot feriearbetande 

ungdomar. 

 

Stora flertalet feriearbetsplatser återfinns inom exempelvis vård 

och omsorg, parklekar och förskoleverksamhet. Även ”Farsta 

sportcamp” erbjuder feriearbetsplatser till ett förhållandevis stort 

antal ungdomar för att nämna ytterligare exempel.  

 

Rådet ställde frågan om det finns barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning bland de personer som erbjuds ett 

feriearbete inom stadsdelsområdet och undrade även om dessa 

ungdomar ges någon form av förtur eller återfinns i någon form 

av kvotgrupp. Per-Ove svarade att barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning söker feriearbetsplats på samma villkor som 

övriga barn och ungdomar inom stadsdelsområdet det vill säga 

personer med funktionsnedsättning särbehandlas vare sig positivt 

eller negativt. Likabehandlingsprincipen gäller och med undantag 

för ett 40-tal feriearbetsplatser som är ”öronmärkta” för 

ensamkommande flyktingar, så gäller ett lottningsförfarande om 

vilka personer som ska erbjudas ett feriearbete eller ej. 

 

Rådet anser att det kan vara lämpligt att även barn och ungdomar 

med funktionsnedsättning ingår i någon form av kvotering. I 

sammanhanget ska noteras att fler personer med någon form av 

funktionsnedsättning bedöms kunna erbjudas feriearbete denna 
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sommar i jämförelse med 2014. 

 

Hälso-och sjukvårdsinsatser i boenden och daglig verksamhet 

enligt LSS 

Stockholms stad kommer efter rekommendation från 

Kommunförbundet Stockholms län (KSL) den 1 oktober 2015 att 

överta hälso- och sjukvårdsinsatser i bostäder med särskild 

service och daglig verksamhet LSS, vilket landstinget enligt 

Principöverenskommelsen utfört sedan 1994. 

 

Balanslista uppdateras (bilaga). 

Det ska noteras att rådet önskar att kultursamordnare Marie 

Ehrenbåge bjuds in med regelbundenhet framöver och står som 

en ståendepunkt på balanslistan. Beslutades att förvaltningen hör 

med Marie Ehrenbåge om hon kan närvara på rådets möte i 

augusti. Rådet önskar även att punkten Atrium Ljungberg (Farsta 

centrum) blir en stående punkt på balanslistan och att 

representanter för Atrium Ljungberg bjuds in att delta vid rådets 

sammanträden med viss regelbundenhet.  

 

§ 6 Övriga frågor  

Utbildningsinsatser för politiker, tjänstemän och rådet 

Rådet efterfrågar utbildningsinsatser för politiker och tjänstemän 

gällande Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade – 

LSS. Rådet efterfrågar även generellt ökade utbildningsinsatser 

för rådets ledamöter. Rådet uttrycker att det är bra om 

stadsdelsnämndens ledamöter exempelvis ges utbildning om 

olika former av funktionsnedsättning. Rådet föreslår att en 

utbildningsinsats om konventionen om rättigheter för personer 

med funktionsnedsättning anordnas för nämndens ledamöter. Per-

Ove lovar att återkomma i frågan och informerar samtidigt om att 

förvaltningen under våren har genomfört en utbildning för 

stadsdelsnämndens ledamöter om förvaltingens verksamheter och 

stadens budgetprocess. 

 

Diskussion uppstod om uppslutningen vid utbildningsinsatser 

som anordnas av förvaltningen. Den generella uppfattningen var 

att det är svårt att nå ut med utbildningsinsatser och att 
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uppslutningen är förhållandevis låg bland exempelvis nämndens 

ledamöter. Det rådde delade uppfattningar om orsaken till den 

generellt låga uppslutningen vid utbildningsinsatser som 

förvaltningen anordnar för nämndens och rådens ledamöter. 

 

Per-Ove gav uttryck för att utbildningsinsatser för nämnden och 

råden kan delas upp var för sig det vill säga det kan med 

undantag vara så att utbildningsinsatser anordnas av 

förvaltningen som riktar sig till både nämndens och rådens 

ledamöter vid ett och samma tillfälle. Per-Ove uttryckte även att 

det fram över om möjligt kan vara lämpligt att utbildningsinsatser 

samordnas tillsammans med intilliggande förvaltningar. Rådet 

samtyckte och tycker att det kan vara ett lämpligt förfarande vid 

anordnande av framtida utbildningsinsatser. I samanhanget 

påtalades även att utbildning som avser speciallagstiftning bör i 

huvudsak riktas till förvaltningens tjänstemän och att den 

utbildning som vänder sig till nämndens ledamöter bör avgränsas 

till rättighetslagstiftning, som kan bedömas vara mer adekvat i 

sammanhanget. 

 

Som ett alternativ till att förvaltningen anordnar exempelvis en 

halvdags utbildningen om olika funktionsnedsättningar för 

nämndens ledamöter och där uppslutningen inte kan garanteras 

bli tillräckligt hög, ställdes frågan om inte rådet exempelvis 

kunde ges utrymme att närvara under nämndens öppna del 

(Öppet forum). Det skulle på så sätt möjliggöra att fler ledamöter 

från nämnden kan delta i utbildningsinsatser som förvaltningen 

anordnar. Per-Ove svarade att förvaltningen löpande planerar in 

olika teman, korta föredrag till Öppet forum och att det generellt 

inte finns något hinder att rådet vid tillfälle bjuds in att närvara 

vid Öppet forum. Rådet tillade att lämpligt tema vid Öppet forum 

exempelvis kan vara diskrimineringslagstiftningen eller 

konventionen om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Rådet föreslog även att Riitta-Leena Karlsson, 

funktionshindersombudsman i Stockholm kan bjudas in. 
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Tidskriften INTRA 

I diskussionen om utbildningsinsatser ovan föreslog rådet att 

förvaltningen ska köpa in tidskriften INTRA
3
 som ska delas ut till 

stadsdelsnämndens ledamöter. Per-Ove tyckte att förslaget var 

bra varför det beslutades att förvaltningen skulle köpa in 

tidskriften enligt rådets önskemål. 

 

Internationella handikappdagen 

Rådet ställer frågan om förvaltningen planerar att anordna något 

evenemang i samband med internationella handikappdagen den 3 

december? Stockholms stad kommer bland annat finnas 

representerat i Kulturhuset denna dag. Per-Ove svarar att 

förvaltningen i dagsläget inte har planerat att anordna något 

specifikt evenemang på den internationella handikappdagen.  

 

Kontaktpersoner inom stadsdelsnämnden 

Rådet efterfrågar kontaktpersoner inom stadsdelsnämnden, som 

specifikt ska ha till uppgift att bevaka funktionshindersfrågor. 

Per-Ove återkommer i frågan. 

 

Tillgänglighet i Farsta centrum 

Rådet uttryckte önskemål om ökad tillgänglighet i Farsta centrum 

i form av bättre skyltning. Exempelvis bör det finnas relief- och 

punktskrift på de anslagstavlor som finns uppsatta i Farsta 

centrum. 

 

Utbildningsmöte inom HSO Stockholm 

Kerstin Järneberg informerade om att hon och Blazena 

Westerlund under maj månad har varit på ett utbildningsmöte 

som HSO Stockholm bjöd in till.   

 

§ 7 Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag den 17 augusti 2015. 

 

§ 8 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

                                                 
3
 INTRA är en kultur- och facktidskrift för personer som lever/arbetar med 

personer med utvecklingsstörning. Tidskriften riktar sig bl.a. till anhöriga och 

personal, tjänstemän och förtroendevalda inom handikappomsorgen.  

INTRA är en fri och obunden tidskrift som ägs av en ideell stiftelse.  

Sedan 1991 har de informerat om nya metoder, ny litteratur, forskning och 

lagstiftning. 


